
Protokół Nr 34/2022 

z posiedzenia XXXIV Sesji Rady Gminy Obryte  

w dniu 27 września 2022 roku 

Rozpoczęcie posiedzenia – godz. 14:00 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XXXIII posiedzenia Sesji. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Obryte na 2022 r. 

5. Wolne wnioski i informacje. 

6. Zakończenie obrad. 

Ad. 1. Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

Otwarcia posiedzenia XXXIV Sesji Rady Gminy zwołanej w trybie pilnym dokonał Pan Krzysztof 

Oleksa – Przewodniczący Rady Gminy Obryte. Powitał wszystkich obecnych na posiedzeniu. 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy stwierdził prawomocność obrad. Na stan 15 radnych 

obecnych jest 14, co stanowi quorum do podejmowania decyzji i uchwał. Listy obecności 

radnych oraz osób zaproszonych stanowią załączniki do protokołu. 

Ad. 2. Przyjęcie porządku obrad. 

P. Przew. RG – porządek obrad macie Państwo przed sobą, czy są jakieś zmiany do porządku 

obrad.  

Uwag ani zmian nie zgłoszono. 

P. Przew. RG - przegłosujemy porządek obrad. 

Imienny wykaz głosowania radnych w tej sprawie stanowi załącznik do protokołu. 

Za przyjęciem porządku obrad głosowało 14 radnych (100% obecnych). 

P. Przew. RG – porządek obrad został przyjęty. 

Ad. 3. Przyjęcie protokołu z XXXIII posiedzenia Sesji. 

P. Przew. RG - protokół z XXXIII posiedzenia Sesji był wyłożony do wglądu przed posiedzeniem. 

Uwag ani propozycji zmian nie wniesiono. 

Imienny wykaz głosowania w tej sprawie stanowi załącznik do protokołu. 

Za przyjęciem protokołu z XXXIII posiedzenia Sesji głosowało 14 radnych (100 % obecnych). 

P. Przew. RG – stwierdzam, że protokół został przyjęty. 
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Ad. 4. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Obryte na 2022 r. 

P. Przew. RG udzielił głosu następującym osobom: 

P. Skarbnik – omówiła zmiany do Uchwały Budżetowej z uzasadnienia do w/w uchwały, 

która stanowi załącznik do protokołu.  

P. Jaskulski – skąd się wzięła kwota 2.300.000,00 zł, czy to jakiś algorytm to wyliczał. 

P. Wóltańska – pod koniec sierpnia robiliśmy zapotrzebowanie. Przysłali nam tylko część 

kwoty. W dniu wczorajszym przyszło nowe zapotrzebowanie na następne miesiące, będziemy 

to na bieżąco aktualizować. Nie wszystkie złożone wnioski będą jednak rozpatrzone 

pozytywnie. 

P. Skarbnik – jest to związane z przepisami, które na początku nie doprecyzowały uprawnień. 

Zostało to już uściślone w aktualizacji ustawy. 

P. Mroczkowski – czy są już jakieś wytyczne. 

P. Wóltańska – w dodatku do innych źródeł ciepła zostało to już uściślone, jest jeden dodatek 

na jeden numer domu.  Dodatkowo dostaliśmy zalecenia, żeby weryfikować osoby składające 

wnioski pod kątem zamieszkania i płacenia za śmieci. Osoby, które nie opłacają śmieci 

wzywamy do wyjaśnienia. Najprawdopodobniej część z tych osób dostanie odmowne decyzje, 

ponieważ są osoby, które w naszej gminie mają działki i też się ubiegają o opał. Niestety nie 

można z tego samego tytułu pobierać dwóch dodatków. 

P. Król – czy jest jakaś weryfikacja wniosków pod kątem ankiet składanych do CEEB. 

P. Wóltańska – to jest podstawą weryfikacji wniosków. Ponadto wnioski osób, które dokonały 

korekty deklaracji po 11 sierpnia np. z drzewna na węgiel nie będą rozpatrywane. Jeżeli ktoś 

zmienił źródło ogrzewania, to absolutnie nie możemy przyznać mu dodatku. 

P. Mroczkowski – czy mówimy tutaj o węglu, czy też o innych źródłach ciepła. 

P. Wóltańska – mówimy w tej chwili o węglu, ale wnioski na inne źródła ciepła są już dostępne. 

P. Buczkowski – a jak to się ma do rozpatrywania deklaracji w przypadku dwóch źródeł ciepła 

węgla i drewna.  

P. Wóltańska – jeżeli ktoś złożył jako pierwszą deklarację na węgiel, to będzie miał przyznany 

dodatek węglowy. 

P. Mroczkowski – do kiedy jest termin składania deklaracji. 

P. Wóltańska – do 30 listopada. 

Imienny wykaz głosowania w tej sprawie stanowi załącznik do protokołu. 

Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych (100 % obecnych). 
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Uchwała Nr XXXIV/231/2022 w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Obryte na 2022 r. 

została podjęta.  

Ad. 5. Wolne wnioski i informacje. 

P. Przew. RG udzielił głosu następującym osobom: 

P. Wójt – szanowni radni chciałbym porozmawiać na temat oszczędzania energii elektrycznej 

na terenie naszej gminy. Dostaliśmy odgórne zalecenia, aby od 1 października wykazać 10 % 

oszczędności energii elektrycznej. Mamy tylko możliwość wykazania oszczędności 

w oświetleniu ulicznym, szkole i gminie.  Na zebraniach sołeckich rozmawialiśmy 

z mieszkańcami i sołtysami na temat oszczędności energii w danym sołectwie. Chciałbym 

poznać waszą opinię na temat oświetlenia w danym sołectwie w porach rannych 

i wieczornych.  Mieszkańcy zaproponowali w każdej miejscowości inne godziny oświetlenia: 

w Cyganach rano od 4.30 do 5.30, wieczorem od 19.00 do 21.00; w Gródku Rządowym rano 

od 5.00 do 6.00, wieczorem od 20.00 do 22.00; na Ulaskach rano wcale, wieczorem od 19.00 

do 21.00; Wielgolas rano wcale, wieczorem od 19.00 do 21.00; Rozdziały rano od 6.00 do 7.00, 

wieczorem od 19.00 do 21.00;  Zambski Kościelne rano od 6.00 do 7.00, wieczorem od 19.00 

do 21.00; Zambski Stare rano od 6.00 do 7.00, wieczorem od 19.00 do 22.00; Bartodzieje rano 

wcale, wieczorem od 19.00 do 22.00; Sokołowo Parcele rano od 4.30 do 5.30, wieczorem 

od 19.00 do 22.00; Obryte rano od 5.30 do 6.30, wieczorem od 19.00 do 22.00; Ciółkowo Małe 

rano wcale, wieczorem od 19.00 do 22.00. 

P. Tyszkiewicz – panie Wójcie takich godzin nie można przyjąć, ponieważ w godzinach 6.00 -

7.00 jest widno. 

P. Wójt – te godziny dotyczą oświetlenia w porze zimowej. W chwili obecnej rano nie świecimy 

światła wcale, jedynie wieczorem do godz. 22.00. Są jednak prośby mieszkańców, żeby rano 

też się świeciło chociaż na godzinę. 

P. Rychlicki – jaki jest koszt oświetlenia, ile teraz płacimy. 

P. Skarbnik – w zeszłym roku był to koszt w wysokości około 100.000,00 zł. 

P. Rychlicki – jakby tak z każdej wsi dołożył z funduszu sołeckiego po 1.500,00 – 2.000,00 zł, 

to świat by się nie zawalił. Zasiliło by to budżet i byłoby to z pożytkiem dla gminy. 

P. Mroczkowski – patrząc na struktury, które utrzymujemy to od początku tej kadencji pojawia 

się rozbudowa oraz modernizacja oświetlenia na poszczególnych wsiach. Przeglądając to 

wszystko można zobaczyć, że tego jest bardzo dużo. W związku z tym stawiam wniosek: ile 

pochłonęły w tej kadencji modernizacje oświetlenia, jaka to była kwota w rozbiciu 

na poszczególne wsie. Jak się patrzy to na niektórych wsiach koszty oświetlenia są ogromne.  
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Drugi związany z tym wniosek: jakie oszczędności wygenerowały wymiany lamp. Proszę 

o porównanie ostatniego roku poprzedniej kadencji, tj. roku 2018 z rokiem 2021. 

Celem wymiany lamp były oszczędności. Wiem, że koszty są teraz inne, ale jakiś obraz 

będziemy mieli i będziemy mogli zobaczyć, czy spowodowało to jakieś obniżki. 

P. Przew. RG – nie wiem czy to technicznie można zrobić, ale moja sugestia jest taka, żeby 

uruchomiona była tylko co druga lampa. Teraz są na każdym słupie, ale były kiedyś tak, że była 

co druga. Oszczędność była by wówczas 50%, a świeciłyby normalnie. 

P. Mroczkowski – myślę, że został popełniony błąd, ponieważ lamp przybyło z myślą, żeby się 

rozwijać. Trzeba mieć jednak zawsze z tyłu głowy, co będzie jak coś się wydarzy. Według mnie 

to był troszeczkę „szał”, ale nie wyprzedzajmy faktów. 

P. Przew. RG – nie możemy też zostawać z tyłu, ładniej wygląda, gdy idziemy do przodu. 

P. Król – panie Przewodniczący mówi pan, że wyłączać co drugą lampę. Jak tak zrobimy, 

to zaraz będzie kłótnia, dlaczego nie świecą się koło niego lampy. 

P. Mroczkowski – załóżmy, że przyznamy rację wójtowi, że dobrze zrobił wymieniając lampy 

na ledowe. Dlaczego nasza gmina ma być traktowana na równi z innymi gminami, które świecą 

lampami żarowymi. Zaoszczędziliśmy już raz pieniądze z budżetu, kiedy przeznaczaliśmy je na 

lampy. Teraz mamy być tak samo traktowani jak inne gminy, które nie inwestowały i wykazać 

10 czy 20 % oszczędności. 

P. Król – nasza gmina i tak oszczędzała, bo w innych gminach lampy świeciły się całą noc. 

P. Przew. RG – niestety nie mamy na to wpływu, że wykazanie 10 % oszczędności 

jest dla wszystkich. 

P. Sekretarz – nie wiem na ile to jest wiarygodne, ale przeczytałem pewne publikację, w 

których były wywody samorządowców, że pewne miejscowości są prześwietlone, tzn. za dużo 

prądu zużywają w stosunku do potrzeb. Druga sprawa, to każda lampa ledowa, tak jak żarówka 

w domu ma określoną wartość świetlną, czyli czas użytkowania. Jak ją zakupujemy, to ma ona 

jakiś okres gwarancji, pewnie pan wójt jest w stanie ją podać. W związku z tym musimy się 

liczyć z tym, że może nastąpić taka sytuacja, że jak jedna lampa siądzie w jakimś ciągu lapm, 

to zaczynają siadać następne. Może być tak, że będzie trzeba wymieniać całą lampę. 

Reasumując to, co powiedziałem i co powiedział też radny Mroczkowski, trzeba patrzeć nie 

tylko pod kątem dnia dzisiejszego, ale spojrzeć dalej w przyszłość. Montowanie takich źródeł, 

które są w sposób jednolity zaprogramowane może narazić dany samorząd za ileś lat na 

ponowne koszty, ponieważ będzie trzeba wymienić całe lampy. 

P. Wójt – gwarancja lampy jest na 5 lat. 



 5 

P. Przew. RG – może tak się zdarzyć, ale nie będziemy tutaj przewidywać co będzie.  

P. Wójt - zobaczymy jak miasta i inne gminy będą oszczędzać. 

P. Przew. RG – wracamy do naszych oszczędności, czy to, co zaproponował pan wójt każdemu 

odpowiada. 

P. Wójt – chciałem zapytać, czy włączamy rano lampy, czy zostawiamy to tak, jak jest teraz. 

P. Skoczylas – u mnie rano potrzebne jest światło, chociaż na godzinę, tak jak w Cyganach. 

P. Wójt – między 5.00 a 6.00 rano. 

P. Skoczylas – tak, wieczorem można ewentualnie krócej świecić. 

P. Wilczyńska – u mnie jest potrzebne w godzinach 4.30 – 5.30. 

P. Jaskulski – wójt wspomniał o trzech elementach: oświetlenie, szkoła, gmina. Pozostały dwa 

elementy, czy są jakieś propozycje oszczędności. 

P. Wójt – w szkole nie wyłączymy prądu, oszczędzamy tam, gdzie możemy. 

P. Przew. RG – możemy uczulić pracowników, wójta, dyrekcję, żeby zwracali uwagę 

na oszczędzanie, żeby nie świecić światła tam, gdzie nie jest potrzebne. 

P. Rychlicki – fundusz sołecki mamy praktycznie rozpracowany, ale ja byłbym za tym, żeby jakiś 

procent z każdego funduszu sołeckiego przeznaczyć na oświetlenie.  

P. Przew. RG – panie radny nie o to chodzi, czy mamy pieniądze. Możemy mieć pieniądze, 

a i tak będziemy musimy wykazać oszczędności. To by na pewno odciążyło budżet.  

P. Sekretarz - myślę, że jest to bardzo rozsądny pomysł i warty, żeby nad nim się pochylić. 

Propozycja jest o tyle przejrzysta, że jeżeli dana miejscowość ma większe zapotrzebowanie na 

oświetlenie i dysponuje pewnymi środkami w postaci funduszu, to może je przeznaczyć.  

P. Przew. RG – pomysł jest bardzo dobry, tym bardziej że większość tych lamp była robiona 

z funduszu sołeckiego, dlatego też wsie mogłyby dołożyć do ich utrzymania. W tym roku jest 

już za późno, bo były już zebrania i trzeba by było zmieniać wszystkie uchwały, ale 

w następnym roku można to rozważyć. 

P. Wójt – każdy wie, że energia ma wzrosnąć od stycznia. Udało nam się jednak podpisać 

umowę, w której mamy zapewnioną stawkę energii po cenach z zeszłego roku. Ta podwyżka, 

która będzie w następnym roku jeszcze nas nie dotknie. 

P. Rychlicki – może za 2 lata sytuacja się poprawi. 

P. Wójt – może się uspokoi to wszystko. 

P. Przew. RG – jeżeli gminy nie zaoszczędzą te 10 %, czy będą wyciągane jakieś konsekwencje. 

P. Wójt – na razie to jest zalecenie. 
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Ad. 6. Zakończenie obrad. 

Godz. 10:30 – Pan Przewodniczący Rady Gminy – zamykam posiedzenie XXXIV Sesji Rady 

Gminy Obryte zwołanej w trybie pilnym. 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

Protokolant: 

/Grażyna Seroka/ 

Przewodniczący Rady Gminy 

/Krzysztof Oleksa/ 


